
Skolebestyrelsen – Herfølge Skole    

 
Dato: Tirsdag den 28. februar 2023 

Sted: Personalerummet 

Tidspunkt: Kl. 17.30 – 20.00  

 

Deltagere:  

Malene Skov, Morten Fruergaard, Malte Karsten, Helle Bense, Nuran Ünsal, Cecilie Bødker – 

Cille, Louise Ørnsholt, Louise Gyrn, Lasse Rasmussen, Johanne Kongstad, 

elevrådsrepræsentanter, Nanna Jepsen, Christina Barnekov 

 

Afbud: Malene Skov, Morten Fruergaard, Malte Karsten 

 

Referent: Cille Bødker 

 

 

 

 

Dagsorden 

 

  

Indhold 

 

 Velkomst til Christina Barnekov Johansen 

 

Ny TR for lærerne 

1. Godkendelse af dagsorden (beslutning) 

 

Godkendt 

2.  Meddelelser (orientering) 

 

Formanden 

Intet (ikke til stede) 

 

Skoleledelsen  

- orientering vedr. personale:  

Skolen har pr. 1.3-23 ansat en matematik- idræts- og sløjdlærer (Lars Heinrich), som 

primært skal være på 1. årgang, derudover varetage idræt i udskolingen. De tre 

langtidssyge er alle delvist tilbage, med plan for fuld tilbagevenden inden 

sommerferien. I SFO-delen har der været to langtidssyge. Den ene er tilbage, den 

anden afventer færdigbehandling. 

- personalefravær  

De langtidssygemeldte hæver procenten, mens det pletvise fravær er faldende. 

Samlet sygefravær på 5.96% 

- kort opfølgning vedr. pædagogisk indsats 1. og 2. årgang  

1. årgang: Værdiprocessen er i gang, kontaktforældre ind indkaldt til møde omkring 

værdiprocessen.  

2. årgang: Løbende sparring ved Ove Døj (Holmehus). 

- beslutning vedr. organisering i BUF:  

Den nye struktur i BUF er med få ændringer besluttet (det er uklart, hvor 

specialskolerne kommer til at høre til, og det bliver snart meldt ud, hvem den nye 

skole- dagtilbudschef bliver. 

- status på arbejdet med princip for brug af mobiltelefoner:  

Der er brug for, at udskolingen drøfter, og vender tilbage med, deres perspektiv. 
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Derefter drøfter skolebestyrelsen det på ny mhp. vedtagelse. 

- Herfølgedag:  

Skolebestyrelsen bakker op om deltagelse. Der skal derfor lægges en anden fridag. 

Skolebestyrelsen foreslår 2. januar 2024. 

- Andet  

 

Elevrådet: 

Intet (ikke til stede) 

 

Øvrige – herunder evt. Herfølge Borgerforening (intet, der vedr skolebørn) 

 

3.  Kostpolitik (HB – drøftelse og beslutning) 

 

Målet er, at skolebestyrelsen behandler udarbejdede forslag til kostpolitik. 

Forslaget er udarbejdet med afsæt i henvendelsen fra elevrådet og drøftelser i henholdsvis 

skolebestyrelse og LMU. 

 

Bilag: Forslag til kostpolitik 

 

Skolebestyrelsen har behandlet og vedtaget kostpolitikken med enkelte justeringer. 

Kostpolitikken sendes ud til forældrene, gennemgås i klasserne og lægges ud på 

hjemmesiden. 

 

4. Økonomi (HB – orientering/beslutning) 

 

Målet er, 

- at skolebestyrelsen sikres løbende indsigt i skolens samlede økonomi – herunder den 

foreløbige budgettildeling for budgetår 2023 

 

Helle orienterede om skolens ressourcetildeling – budget 2023 samt aktivitetsbudget for 

undervisningsdelen. 

Nuran orienterede om SFO/klub-budget 2023 samt aktivitetsbudget for fritidsdelen. 

 

Budget 2023 – herunder aktivitetsbudget for både fritids- og undervisningsdel blev vedtaget. 

 

5. Skoleårets planlægning (HB – drøftelse og beslutning) 

 

Målet er, at skolebestyrelsen holdes orienteret om planlægningen af skoleåret 2023-2024 

samt drøfter og beslutter elementer i relation til dette – herunder 

 

- foreløbig normering og udmøntning af ressourcer 

- timefordelingsplan 2023-2024 

- pædagogisk støtteforanstaltning og udmøntning af holdtimer 

- frihedsgrader og afkortet skoledag 

- lokalefordeling 

- særlige indsatsområder 

- andet 

 

Helle orienterede om timefordelingsplanen, fordeling af to-voksenressourcer/holdtimer og 

den dertilhørende normering for skoleåret 2023-2024 

Tiltaget ”Pusterummet ” blev præsenteret. 

 

Skolebestyrelsen nikker ja til ny lokalefordeling, budget, timefordelingsplanen og hvad der 

ligger i den af omfordeling – herunder §16b og 16d, som giver mulighed for at konvertere 

understøttende undervisning til 2-voksen timer. 
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6.  LEAPS-status (HB/CB – orientering/drøftelse) 

 

Målet er,  

- at holde skolebestyrelsen løbende orienteret om LEAPS som skoleudviklingsprojekt  

– herunder LEAPS Topmøde, virksomhedsprogrammet, øvrige aktiviteter mm. 

 

Helle og Cille orienterede. 

 

7.  Herfølge skoles værdiregelsæt (HB – orientering) 

 

Målet er, at skolebestyrelsen orienteres om skolens værdiregelsæt – herunder også 

antimobbe-strategi. 

 

Bilag: Herfølge Skoles værdiregelsæt 

 

- mere fokus på det samarbejde, der er mellem lærerteam/kontaktforældre/forældre 

omkring trivsel og læring. Beskrives/tilrettes i værdiregelsættet under ”forældrehjulet 

- hvordan kommunikeres ”værdiregelsættet” løbende så alle parter kender til – og 

anvender det? 

- brochure og dokument til kontaktforældre bør gøres mere aktivt 

- skolebestyrelsen deltager i forældremøder, og det bør overvejes om der er behov for 

at skolebestyrelsen mødes med kontaktforældrene en gang årligt 

- skolebestyrelsen behandler værdiregelsættet mere dybdegående på kommende møde 

 

8.  Evt. 

- tak for god ro og orden 

 

 


